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Zápis z 2. zasedání předsednictva Rady vlády pro 

informační společnost 

Termín zasedání: 20. prosince 2022 od 9.00 hod. do 10:30 hod. 

Místo konání: Hrzánský palác, Gobelínový sál, Praha 1 – Hradčany a také formou 

videokonference přes aplikaci Webex 

 

Účastník  Instituce Zástup 

PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D. Předseda RVIS   

Ing. Mgr. David Sláma Místopředseda MV Zastoupen Ing. 
Petrem 
Kuchařem 

Ing. Petr Očko, Ph.D. Místopředseda MPO  

Mgr. Leona Gergelová 
Šteigrová, Ph.D. 

Místopředsedkyně MMR  

Ing. Tomáš Krejčí Místopředseda NÚKIB  

Mgr. Jana Kotalíková Místopředsedkyně ÚV Zastoupena 
Mgr. Veronikou 
Vaňkovou 

Mgr. Jan Míča Místopředseda  ÚV  

Mgr. Milena Jabůrková, MA Místopředsedkyně Svaz průmyslu a 
dopravy ČR 

 

Ing. Eva Pavlíková Místopředsedkyně Česko.Digital webex 

Bc. Marek Pur  Stálý host  NAKIT webex 

Ondřej Profant Stálý host  ÚV  

Mgr. Martin Archalous Host ÚV  

Ing. Michal Blaha Host ÚV  

Ing. Monika Callerová, MBA
  

Host  ÚV  

Mgr. Jiří Kárník Host Úřad pro ochranu 
osobních údajů 

 

Ing. Bc. Eva Krumpová, 
MBA 

Host Český statistický 
úřad 

 

Ing. Ondřej Mátl, MPA, 
MSc. 

Host Ministerstvo vnitra  

Ing. Michal Pešek Host Správa základních 
registrů 

webex 
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Ing. Karel Štencel Host Český úřad 
zeměměřický a 
katastrální 

 

Mgr. Martin Úlovec Host Ministerstvo 
školství, mládeže 
a tělovýchovy 

 

Mgr. Lucie Vaníčková  Host  ÚV  

Ing. Lenka Zátorská Host ÚV  

Mgr. Martina Zítková Host ÚV  

 

 

Program jednání: 

1.  Zahájení jednání a schválení programu 

 (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

2.  Odsouhlasení nové struktury RVIS platné od 1. 1. 2023 

 (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS; Ing. M.Callerová, MBA, ÚV ČR ) 

3.  Stanovisko Předsednictva RVIS k materiálu pro vládu o Přesunu základních 

registrů 

 (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

4. Provozní agenda - Harmonogram setkání v prvním půlroce 2023;  Stav Plánu 

prací 2023, další kroky 

  (PhDr. Ivan Bartoš, Ph.D., předseda RVIS) 

5. Ukončení 

 

1) Zahájení jednání a schválení programu 

Předseda RVIS I. Bartoš zahájil jednání Předsednictva Rady vlády pro informační společnost 

(dále jen „RVIS“ nebo „Rada“). Vzhledem k tomu, že jednání bylo hybridní, tj. někteří členové 

a hosté byli připojeni online, vysvětlil specifika hlasování pro zasedání konané i 

videokonferenčně.  

Následně prověřil usnášeníschopnost (účastnilo se 9 z 9 členů předsednictva respektive jejich 

pověření zástupci) a prohlásil jednání za zahájené.  

Předseda RVIS představil přítomným navržený program a nechal o něm hlasovat.  
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Přijaté usnesení č. 2022/12/20/U1: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost 

jednomyslně schválilo navržený program dnešního zasedání. 

 

2) Odsouhlasení nové struktury RVIS platné od 1. 1. 2023 

Předseda RVIS navázal na informace podané na minulém jednání Předsednictva 20. 10. 

2022 a na plenárním zasedání Rady 25. 11. 2022.  

V rámci restrukturalizace RVIS je navrženo snížit počet stávajících entit (výbory, pracovní 

skupiny) ze současných 40 na 29/28 a založit dva nové výbory. Celkem bude k 1. 1. 2023 v 

RVIS 31 entit. Pro podrobnosti odkazuje přítomné na přiložený orgchart, který bude součástí 

zápisu.  

Doplňuje, že i přes současné zaměření se na zeštíhlení RVISu, které má vést k větší 

akceschopnosti, se rozhodně nebrání odborníkům scházet se na platformě RVIS, dělat 

prospěšné věci v oblasti digitalizace a získat potřebný mandát.  

Slova se následně ujímá M. Callerová (ÚV), která představuje předložený orgchart a 

navržené změny. Sděluje, že cílem tohoto bodu jednání je, aby RVIS odsouhlasil k 31. 12. 

2022 zrušení entit, které nevykazují činnost, nejsou podstatné z hlediska priorit anebo jsou 

podstatné z hlediska priorit, ale obsah jejich činnosti bude zajištěn jinak/ jinou entitou. 

Je navrženo: 

- zrušit k 31. 12. 2022 entity, které sami navrhují své zrušení:  

• PS pro přípravu prováděcího dokumentu IROP 2021-2027 

• Stálý pracovní výbor pro Národní koordinaci rozvoje sítí nové generace 

• Pracovní výbor pro konektivitu socioekonomických aktérů 

- zrušit k 31. 12. 2022 nečinné pracovní skupiny: 

• Pracovní výbor pro uživatelsky přívětivé a efektivní on-line služby pro občany 

a firmy 

• Pracovní výbor pro rozvoj celkového prostředí podporujícího digitální 

technologie 

• Pracovní výbor pro efektivní a centrálně koordinované ICT veřejné správy 

• Efektivní úřad veřejné správy 

• Pracovní skupina pro hodnocení projektů IROP 2021-2027 

• Pracovní skupina pro architekturu 

• Pracovní skupina pro legislativu 

- založit k 1. 1. 2023 dva nové výbory, které převezmou část pracovních skupin z 

neproporčně zatíženého Výboru IKČR 

• Výbor pro digitalizaci stavebnictví a územního plánování – navržená 

předsedkyně Leona Gergelová Šteigrová, MMR 

• Výbor pro digitální vzdělávání – navržený předseda Martin Úlovec, MŠMT 
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Dále je navrženo oživil reporting Výborů o své činnosti a činnosti podřízených PS – jednou 

kvartálně.  

Předseda RVIS vyzývá členy k diskuzi. O slovo se přihlásil K. Štencel (ČÚZK), který se ptá 

na základě diskuze na posledním plenárním zasedání, kde bylo domluveno jednání ohledně 

výboru pro digitalizaci stavebnictví apod. za účasti MPO, MV, ÚV, ČÚZK, kdy se toto jednání 

bude konat? Jeho druhým dotazem je, kdy bude hotov nový statut RVIS s ohledem na tyto 

představené změny? M. Callerová odpovídá, že jednání se bude konat na začátku příštího 

roku a nový statut bude projednáván v lednu 2023.  

Následně si slovo bere P. Kuchař (MV), který přítomné informuje o neformální skupina, která 

se schází k tématu eDokladovka. Toto téma je i prioritou vlády a z tohoto důvodu se 

domnívá, že by bylo vhodné tuto skupinu zformalizovat a založit pracovní skupinu k tomuto 

tématu pod Výborem pro IKČR. Předseda Rady souhlasí.  

Přijaté usnesení č. 2022/12/20/U2: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost se 

jednomyslně usneslo, že: 

• navrhuje předsedovi Rady zřízení „Výboru pro digitalizaci stavebnictví a územního 

plánování“  a zřízení „Výboru pro digitální vzdělávání“ k 1.1.2023. 

• navrhuje předsedovi Rady zrušení 11 uvedených pracovních skupin k 31.12.2022 

• navrhuje předsedovi Rady zrušení „Společného řídícího výboru pro eGovernment a 

služby informační společnosti“ k 30.6.2023 

• souhlasí s oživením reportingu od ledna 2023 a s navrženým postupem. 

 

3) Stanovisko Předsednictva RVIS k materiálu pro vládu o Přesunu 

základních registrů 

Předseda RVIS poukazuje na minulé plenární zasedání, kde k přesunu základních registrů 

proběhla živá diskuze a kde bylo domluveno, že stanovisko RVIS k výsledné analýze 

vytvořené ÚV bude předmětem dnešního jednání předsednictva RVIS.  

Předseda Rady zahajuje jednání citací úkolů z usnesení vlády ČR ze dne 17. srpna 2022 č. 

695, které zní: 

„vláda II. ukládá 2. místopředsedovi vlády pro digitalizaci a ministru pro místní rozvoj a 1. 

místopředsedovi vlády a ministru vnitra zpracovat a vládě do 31. prosince 2022 předložit 

návrh dalšího směřování základních registrů; vyplyne-li vhodnost přesunu základních 

registrů do Digitální a informační agentury, pak předložit návrh jejich přesunu;  

VI. doporučuje předsedům Českého statistického úřadu, Českého zeměměřického a 

katastrálního úřadu a Úřadu pro ochranu osobních údajů spolupracovat při zpracovávání 

materiálu podle bodu II/2 tohoto usnesení.“  

Předseda RVIS sděluje, že výsledná analýza zpracovaná ÚV „Plnění usnesení vlády České 

republiky s přílohou“ byla předložena v termínu a dle domluvy rozeslána 15. 12. 2022 všem 

členům RVIS. V příloze dokumentu byly zodpovězeny otázky týkající se převodu, které 

nastolily předcházející analýzy z MV, ČSÚ a ČUZK. 

Předseda RVIS následně shrnuje výsledná doporučení z analýzy ÚV: 
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• Přesunout základní registry, jejich věcnou správu, do Digitální a informační agentury.  

• Zachovat a rozvíjet princip, kdy základní registry jako tzv. publikační zrcadla sdružují 

na jedno místo informace z více agend a primárním účelem základních registrů je 

maximálně efektivní poskytování těchto dat, a také dalších služeb nad těmito daty  

• Centrálně spravovat a řídit jejich rozvoj, provoz, správu i financování. 

• Zachovat zdrojové agendové systémy, související know-how, metodiky i editační 

systémy jako editačně agendové systémy, které mají a musí zůstat v kompetenci stávajících 

správců.  

• Realizaci přesunu rozdělit do dvou etap: 

a) ROB a ROS k 1. 1. 2024 

b) RUIAN k 1. 1. 2026 

Předseda RVIS otevřel diskusi. 

Slova se ujímá O. Mátl (MV). Sděluje, že cílem debaty je hledání rovnováhy mezi názory 

jednotlivých aktérů, přičemž považuje za primární respektovat to, co jednotlivé strany říkají. 

Nedomnívá se, že je jediné řešení převedení registrů.  

Navrhuje, že by bylo vhodné na vládu předložit materiál s navrženými variantními řešeními 

včetně doplnění personálních, finančních a jiných rizik jednotlivých variant a také včetně 

dopadů  například na zadávání veřejných zakázek, atd. Dále navrhuje rozvedení 

harmonogramu. Základním cílem dle něj je posílení koordinační role respektive vlivu DIA na 

základní registry, což by mohlo být v nějaké podobě ustanoveno v zákoně.  Navrhuje i další 

detaily, jak koordinaci ze strany DIA posílit. Ujišťuje, že je otevřen jakémukoliv rozhodnutí, ale 

požaduje, aby to bylo rozhodnutí informované. 

 

E. Krumpová (ČSÚ) doplňuje O. Mátla společným návrhem jak ze strany ČSÚ tak ČÚZK. 

Děkuje za vypracovaný materiál, oceňuje spoustu dobrých nápadů v materiálu, nicméně by 

také ráda materiál ÚV dopracovala. Schází jí, že předložené materiály za ÚV a za resorty jsou 

separátní a nejsou vzájemně propojeny. Zároveň ve výsledném  materiálu chybí RIA, finanční 

rozvaha, podrobnější harmonogram, chybí předkládací zpráva. Domnívá se, že v současné 

podobě není materiál vhodný k předložení vládě.  

Podporuje, aby DIA měla nejen koordinační roli, ale i řídící roli ve vztahu k základním registrům 

a předkládala rozvojové koncepce. Zmiňuje možné nepochopení některých věcných 

záležitostí – například oddělení agendových systémů od základních registrů. Rádi 

zpracovateli podrobnosti vysvětlí. Požaduje předložení variantních řešení vládě a nabízí 

spolupráci při dokončení materiálu. 

 

Předseda Rady reaguje a poukazuje na zkušenost se vznikem agentury DIA, kdy byla zvolena 

cesta mnohačetných opakovaných diskusí všeho. Toto vedlo k značným časovým prodlevám 

a ne k úplnému docenění tohoto nadstandardně inklusivního přístupu. Není si jist, zda je 

předkládání variantních řešení ministrům/vládě ideální cestou k nalezení kvalifikovaného 
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rozhodnutí. Řešení by mělo být nalezeno na úrovni náměstků, na jejichž odbornost ministři 

spoléhají.  

Nerad by se dostal do situace, kdy práce nebudou pokračovat. Základní myšlenka vždy byla, 

že základní registry jsou sdílená věc a proto budou mít jasné financování a budou spravovány 

s vysokou prioritou centrálně. Obává se nyní možného „odkládání a rozkládání“ cíle. 

Předpokládal, že pan Vokáč (MV) svolal v průběhu prosince 2022 pracovní skupinu, která 

měla výstupy z analýzy před jednáním předsednictva dořešit, tak jak bylo domluveno na 

plenáru 25. 11. 22 . Z pléna bylo potvrzeno, že schůzka v prosinci (19. 12. 2022) proběhla. 

Nicméně M. Bláha (ÚV) okomentoval, že je součástí pracovní skupiny a žádnou pozvánku k 

setkání v prosinci 2023 neobdržel.  

   

V diskuzi pokračoval O. Mátl (MV). Základní premisou je, že se jedná o politické rozhodnutí. 

Nicméně nadále navrhuje do materiálů uvést, že možností je více a že byla vybrána jedna z 

nich. Vidí důležitost takovéhoto přístupu  pro  meziresortní připomínkové řízení, kde by toto 

proces zrychlilo. Domnívá se, že svodná analýza s podkladovými analýzami příliš nepracuje. 

 

Předseda RVIS komentuje, že vidí 4 varianty modelu převedení základních registrů. Vychází 

z premisy, že je to sdílená služba. Nechce ohrozit fungování základních registrů. Proto je 

ponecháno dostatek času pro další analýzy – do 1.1.24 respektive do 1.1.26. Ptá se na detaily 

včerejší konsolidační schůzky.  

 

Slova se ujímá M. Blaha (ÚV), který opakuje ujednání z plenárního zasedání 25. 11. 2022: 

Bylo přislíbeno, že tým z ÚV spolu s ředitelem OHA dodá do konce listopadu finální analýzu  

- tato byla předána 2.12.2022 a v dokumentu jsou zodpovězeny otázky z podkladových 

materiálů. Dále bylo i domluveno, že pan náměstek Vokáč zajistí v průběhu prosince 2022 

jednání všech účastníků pracovníků skupiny, kde se bude diskutovat finální analýza. K tomuto 

jednání nedošlo (ke včerejší schůzce nebyl přizván nikdo z UV). Když přítomní hosté deklarují, 

že nechtějí proces zdržovat, tak nerozumí, proč se de facto celý prosince nic nedělo, 

neproběhlo nějaké další setkání, konzultace apod. a vážné připomínky padají až nyní. 

 

K. Štencel (ČÚZK) poznamenává, že by finální materiál měl být více rozpracován – především 

část harmonogramu, legislativy. Z jeho pohledu materiálu nejvíce chybí uvědomění si, že ze 

správy základních registrů vyplývá vedle správy zrcadla dat z agendových systémů i celá řada 

dalších povinností, na které není reagováno. Není proto pravdou, že všechna rizika převodu 

jsou v analýze uvedena. Jako příklad uvádí zajištění Evropské směrnice o prostorových 

datech v případě RUIAN.  Podivuje se nad existencí protinávrhu ze strany MV, které je 

spolupředkladatelem.  

 

Předseda RVIS žádá, aby se k pozici MV vyjadřovali primárně zástupci MV. Dále poukazuje 

na velkorysou časovou dotaci pro procesní dořešení a mitigaci rizik. Nevidí, že bychom si 

zavírali nějakou cestu.  
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O. Mátl (MV) doplňuje, že celá diskuze a postoj přítomných hostů (předkladatelů analýz) je 

primárně o tom, aby materiál byl doplněn o pohled na legislativu a ekonomickou oblast. 

V další diskusi padly tyto podněty:  

E.Krumpová (ČSÚ) uvádí, že hlavním cílem všech třech resortů je zajistit funkčnost a předejít 

špatným následkům po převodu. Je třeba převézt jako celek nikoliv odtrhovat agendové 

informační systémy od základních registrů.  

M. Bláha (ÚV) sděluje, že dle usnesení je úkolem pro ministra návrh dalšího směřování. 

Detailní analýzy budou až následným krokem. 

E.Pavlíková (Česko.Digital) slyší spíše politickou stranu debaty a ne tolik faktických a 

expertních výhrad.  

M. Pešek (SZR a PS Rada základních registrů) vidí jako prioritu financování a centrální rozvoj. 

Zajištění financování bylo z jeho dlouholetých zkušeností vždy problematické a oceňuje proto, 

že je na něj v předloženém materiálu kladen důraz. Základem předkládaného materiálu je 

sdílení služeb, poskytnutí výkonu a směřování registrů. Následující rok by měla být 

zpracována globální  analýza týkající se registrů.  

M.Jabůrková zmiňuje, že důležité je politické rozhodnutí, které bylo učiněno. Debata o 

zajištění přechodu je podstatná, ale lze na ni dále pracovat. Je potřeba vést debatu inklusivně 

a naslouchat si. 

K.Štencel (ČÚZK) sděluje, že dle jeho informace má MV předložit protinávrh a v další diskusi 

se odkazuje na stanovisko MV v meziresortním připomínkovém řízení k založení DIA.  

Předseda RVIS žádá, aby se k pozici MV vyjádřili zástupci MV.  

P. Kuchař (MV) sděluje, že on sám se domnívá, že předložená analýza a směřování je v 

pořádku, nicméně zastupuje člena Rady D. Slámu, který žádá, aby analýza byla doplněna o 

oblasti týkající se financí a legislativy. Proto se zdrží hlasování.   

M. Bláha (ÚV) upozorňuje na fakt, že MV předložilo dva materiály s různými závěry. 

O. Mátl (MV) doplňuje, že z hlediska MV není rozpor, nicméně by chtěli předložený materiál 

doplnit.  

 

Předseda RVIS I.Bartoš vyzval členy RVIS, pokud mají variantní znění usnesení, aby jej 

předložili. Proběhla diskuse o případném doplnění usnesení o rozšíření analýz. I. Bartoš 

odpovídá, že rozšířit analýzu o další oblasti v situaci, když se má materiál odevzdat vládě do 

konce roku 2022, je nemožné. Ekonomické a finanční analýzy budou plánované pro rok 2023.  

Vzhledem k tomu, že návrh doplnění usnesení o dodání dalších analýz nikdo z členů 

Předsednictva nepodpořil, nechává předseda RVIS hlasovat o původně navrženém usnesení 

– ad níže.  

 

P.Očko (MPO) ještě před hlasováním komentuje, že debata byla velmi složitá, padly důležité 

informace a připomínky. Disponuje jen povrchní analýzou k čemu by všechny připomínky 

vedly. Zvažuje, zda je cesta uvést připomínky detailně do zápisu, aby se s nimi dalo dále 
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pracovat a bylo zajištěné jejich zohlednění. Hlasování se zdrží. Toto neznamená, že chce 

převod základních registrů blokovat, ale domnívá se, že zaznělo velké množství podstatných 

komentářů a doplnění, na které je potřeba reagovat. 

Přijaté usnesení 2022/12/20/U3: Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost 

souhlasí s předloženým materiálem - Plnění usnesení vlády České republiky (ad Centrální 

registry_analýza a směřování.pdf) s přílohou ( ad Příloha - Podrobnější argumenty ke změně 

corporate governance.pdf) a jejím závěrem k přesunu základních registrů ROB, ROS a 

RUIAN, a doporučuje jej předložit vládě ČR k projednání a schválení.  

Hlasování se zdrželi:  P. Kuchař (MV – zastupuje D. Slámu), P. Očko (MPO), V. Vaňková (ÚV 

– zastupuje J. Kotalíkovou) 

Ostatní členové předsednictva RVIS (6 z 9) hlasovali pro usnesení.   

4) Provozní agenda - Harmonogram setkání v prvním půlroce 2023;  

Stav Plánu prací 2023, další kroky 

Předseda RVIS představil harmonogram setkání a akcí v prvním půlroce 2023: 

 Jednání předsednictva RVIS pondělí 16. 1. 2023 15:00 - 17:30 

o Program: Plán práce 2023 - náměty a prioritizace 

 Per rollam v druhé polovině ledna 2023 - schválení plánu práce RVIS na 2023 všemi 

členy  

 Jednání předsednictva RVIS pátek 3. 3. 2023 9:00 - 11:00 

 Plenární zasedání RVIS pátek 17. 3. 2023 9:30 - 12:00 

o Program: Schválení výroční zprávy RVIS 2022 

 Jednání předsednictva RVIS pátek 21. 4. 2023 15:00 - 17:00 

 Plenární zasedání RVIS pátek 9. 6. 2023 9:30 - 12:00 

Dále seznámil s kroky, jak bude tvořen a schvalován plán prací pro rok 2023. 

Jednomyslně přijaté usnesení č. 2022/12/20/U4: Předsednictvo Rady vlády pro informační 

společnost bere na vědomí předložené informace a souhlasí s předloženými postupy 

 

5) Ukončení 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

         


